
kwesties zijn besprokert en uit de vergadering is opgemerkt, 
dat de integere industrie gaarne goede relaties met artsen 
onderhoudt en het geheel in haar lijn kan liggen dat zij, die 
zoveel geld aan research ten koste legt, ook middelen ter be
schikking zal willen stellen voor researchwerk door een huis
artsen-instituut, verleent de vergadering haar volle instem
ming met het bestuursbeleid te dezer zake. 

Rondvraag. Van de gelegenheid tot het stellen van vragen 
wordt geen gebruik gemaakt. De voorzitter dankt de leden 
voor hun aanwezigheid en sluit te zes uur de zevende huis
houdelijke vergadering van het N.H.G. 

UIT DE NOTULEN 

Bestuursvergadering van 12 juli 1962 

De bestuursvergadering in juni vond geen doorgang. In de 
julivergadering vernam het bestuur tot zijn spijt, dat collega 
Phaff wegens zijn benoeming tot inspecteur van de Volksge
zondheid in Friesland op 1 september 1962, genoodzaakt is 
zijn bestuursmandaat neer te leggen. 

Naar aanleiding van een verslag in Medisch Contact over 
de door het Genootschap in begin juni te Eindhoven georga
niseerde conferentie over Groepspraktijken achtte het bestuur 
het noodzakelijk dat in den vervolge publikaties over N.H.G.
manifestaties bij voorkeur eerst in "huisarts en wetenschap" 
geschieden. Een uitvoerig verslag van genoemde conferentie is 
in bewerking en zal na gereedkoming in het bestuur en in de 
sub-cornmissie "Groepspraktijken" van de landelijke studie
groep "Praktijkvoering" worden besproken. Daarna is te ver
wachten dat uitvoeriger in "huisarts en wetenschap" over de 
conferentie kan worden gerapporteerd. 

Het dagelijks bestuur bracht verslag uit van een gehouden 
bespreking met de "Commissie inzake de praktische opleiding 
van medische studenten". Op de medewerking van het Ge
nootschap aan de plannen der commissie tot het instellen van 
stages in de huisartsenpraktijk voor semi-artsen, zal binnen
kort uitvoerig in "huisarts en wetenschap" worden ingegaan. 

V oorts werd verslag gedaan van een bespreking tussen het 
dagelijks bestuur en enige leden van het dagelijks bestuur van 
de Maatschappij over de bestuurssamenstelling van de Stich
ting "Het Nederlands Huisartsen Instituut" en over de sa
menwerking tussen het N.H.G. en de farmaceutische industrie. 
Deze bespreking bleek zeer verhelderend en droeg er toe bij, 
dat de aanwezige bestuursleden van de Maatschappij thans 
een juist beeld hebben gekregen van het N.H.G.-beleid op ge
noemde punten. 

Inzake het huisartsen-instituut bleek zich sinds de vorige 
bestuursvergadering een snelle ontwikkeling te hebben voor
gedaan door een initiatief te Leiden om aldaar een para
universitair huisartsen-instituut op te rich ten. Om organisato
rische redenen achtten de Leidse initiatiefnemers het beter 
voor dit instituut een aparte stichting in het leven te roepen. 
Derhalve kwam de vraag op, hoe het verband zou moe ten zijn 
tussen het Utrechtse en het Leidse instituut. Na ampele over
weging besloot het bestuur dat het gezien deze en eventuele 
toekomstige ontwikkelingen gewenst is, om in ieder geval te 
streven naar het oprichten van een landelijke stichting "Het 
Nederlands Huisartsen Instituut" met een tweeledig doel, te 
weten: a het stimuleren van het oprichten van huisartsen
instituten en het coOrdineren der werkzaamheden dezer insti
tuten; b het zelf oprichten en exploiteren van een of meer 
instituten. Het te Utrecht op te richten huisartseninstituut 
dient te worden beschouwd als het central~ apparaat voor het 
Genootschap, door mid del waarvan het zijn taken kan uit
oefenen. 

Het door collega Vlamings uitgebrachte rapport over de 
door hem namens het bestuur in Nijmegen van oktober 1961 
tot maart 1962 bijgewoonde partiele bijscholingscursus voor 
huisartsen over "Het Gezin" zal voor publikatie in "huisarts 
en wetenschap" worden bewerkt. 

E. M. Jansen, secretaris 

PERIODIEK GENEESKUNDIG ONDERZOEK 

De Commissie Wetenschappelijk Onderzoek verzoekt ieder, 
die zich bezig houdt met de problemen betreffende het perio
diek geneeskundig onderzoek zich in verbinding te stellen 
met de voorzitter van de C.W.O., coIl. dr ]. D. Mulder, 
Nieuwe Zeeweg 69, Noordwijk, opdat deze hem in contact 
kan brengen met de speciale commissie van T.N.O. over het 
P.G.O., ten einde aile activiteiten op dit gebied te coordine
ren en eventueel dubbel werk te voorkomen. 

FINANCI1<'.LE ADMINISTRA TIE 

Het bestuur van de studiegroep Praktijkvoering heeft het 
voornemcn in het eerste halfjaar van 1963 een proefneming 
te doen met enkele systemen de financiele administratie be
treffende. Daar behoefte is aan een groot aantal deelnemers 
verzoekt het bestuur diegenen, die belangstelling hebben voor 
~~t ~eelnem~n .aan deze proefneming, zich zo spoedig moge
hJk m verbmdmg te stellen met het secretariaat van deze 
studiegroep: G. S. van Dorp, Laan van Meerdervoort 237, 
Den Haag, telefoon 070-600928. 

UIT DE CENTRA 

Centrum Twente 
In de tweede helft van 1961 en de eerste helft van 1962 

bleef het aantal leden van het centrum Twente 27. Op de 
maandelijkse bijeenkomsten is vrijwel steeds de helft van de 
leden aanwezig. Enkele leden worden zelden of nooit gezien, 
de meesten geven vrij geregeld acte de presence. 

Een bloemlezing van hetgeen in die tijd ter tafel kwam 
moge hier volgen. We maakten een stafbespreking mee van 
het Medisch Opvoedkundig Bureau te Hengelo waarop een 
tweetal patientjes, die aan encopresis leden, w~rden bespro
k;n. De betrokken huisartsen speelden een rol bij de bespre
kmg. De prognose werd bij het ene kind gunstig gezien mede 
door de goede instelling van de ouders; bij het andere daar
entegen twijfelachtig, aangezien er sprake was van neurotische 
ouders. 

Collega de Jonge gaf een boeiend en helder overzicht van 
de gebruikelijke psychofarmaca, waarbij vooral het accent 
kwam te liggen op hun toepassing door de huisarts. Indien 
met mate gebruikt en aangepast aan de verschillende verschij
ningsvormen van de psychische afwijkingen, kan de huisarts 
hiermee veel bereiken. Met name blijkt bij oudere patienten 
promazine gunstig te werken bij onrust, en omzeilt men het 
bezwaar van het ontstaan van icterus door het gebruik van 
chloorpromazine. Bij depressies gepaard met angsten kan 
imipramine vaak zeer gunstig werken. 

In 1962 werd naar het voorbeeld van het centrum Alphen 
aan de Rijn aan de collegae een viertal problemen voorge
legd, die op de vergadering werden besproken. Drie ervan 
lijken de ven;nelding waard. 

1 Een meisje van twaalf jaar klaagt sedert een paar we
ken over pijnlijke enkels 's avonds. Er zijn geen objectieve af
wijkingen te vinden bij lichamelijk onderzoek. De bezinkings
snelheid van de rode bloedlichaampjes is echter 24 mm in het 
eerste uur. De vraagstelling was: diagnose, verder onderzoek 
en eventuele behandeling. 

Het belang van dit probleem blijkt uit de mededeling van 
. de huisarts, dat het meisje bij verder onderzoek een vergroot 
hart en afwijkingen op het electrocardiogram vertoonde en 
dat hier polyarthritis reumatica acuta in het spel was, die 
zonder de bepaling van de bezinkingssnelheid van de rode 
bloedlichaampjes toch licht aan de aandacht zou zijn ont
snapt. 

2 Het tweede probleem betreft een gezin van twee oudere 
mensen, van wie de vrouw 69 jaar is, een slecht vaatstelsel en 
lichte chronische decompensatio cordis heeft, die mede on
der controle van een cardioloog is, en die wat klagerig en 
egocentrisch van aard is. De man van bijna 79 jaar, een rijzige 
figuur, uiterlijk een 70-jarige, komt met de klacht van pijn in 
de rechter bovenarm. Aan de arm zijn geen afwijkingen te 
vinden. Een nader onderzoek geeft als bevindingen: bezin
kingssnelheid van de erytrocyten 2 mm, in de urine geen af
wijkingen; bloeddruk 140/90 mm Hg (gelijk voorgaande ja
ren), rechts boven het midden van de clavicula een weke, ka-
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